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OR. 0002.13.2024 

Protokół nr III/2024 
z III sesji Rady Powiatu Rawickiego odbytej w dniu 20 czerwca 2024 r. w godz. od 900 do 1120. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 radnych. 

Obecni: 

1. Barbara Bogacka-Gancarczyk  
2. Katarzyna Frąckowiak 
3. Marek Glura 
4. Sławomir Gwizdek 
5. Maciej Jagodzinski 
6. Grażyna Kośmider 
7. Wiesław Krzyżosiak 
8. Ireneusz Młynek 
9. Jakub Moryson 
10. Barbara Niwczyk 
11. Radosław Osiecki 
12. Beata Pałka-Szydło 
13. Piotr Popielas 
14. Krzysztof Przybył 
15. Roman Sidor 
16. Adam Sperzyński 
17. Szymon Węcłaś 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady-otworzył obrady mówiąc: „Otwieram III sesję Rady 
Powiatu Rawickiego”. Powitał wszystkich obecnych uczestniczących w obradach. Stwierdził, że 
zgodnie z quorum oraz listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu w posiedzeniu 
uczestniczy 17 radnych, co stanowi 100% ustawowego składu Rady, tym samym zostaje 
spełniony wymóg zawarty w § 13 ust. 3 pkt 1 Statutu Powiatu Rawickiego, Rada jest władna 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. Następnie zapytał, czy radni wnoszą 
zastrzeżenia, co do trybu lub sposobu zwołania dzisiejszej sesji.  

Radni nie wnieśli zastrzeżeń, co do trybu i sposobu zwołania sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że porządek obrad Państwo radni 
otrzymali. Zapytał, czy do przedstawionego porządku obrad są pytania lub uwagi a wobec ich 
nie wniesienia przedstawił porządek obrad.  

Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z II Sesji.  
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4. Sprawozdanie Starosty Rawickiego z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego  
w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Przedstawienie Raportu i debata nad Raportem o stanie Powiatu Rawickiego za 2023 rok.  
7. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Rawickiego wotum zaufania.  
8. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Rawickiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Rawickiego za 2023 rok.  
9.  Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego 

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok.  
10. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Rawickiego na lata 2024-2034.  
11. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2024 rok. 
12. Podjęcie Uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Osieku. 
13. Podjęcie Uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu Rawickiego do prac 

w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Rawickiego. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie. 
 

3. Przyjęcie protokołu z II sesji. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–poinformował, że protokół z II sesji Rady Powiatu 
Rawickiego Radni otrzymali drogą elektroniczną, był wyłożony do publicznego wglądu w 
Starostwie Powiatowym. Nie wniesiono do niego poprawek lub uzupełnień. Przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z II sesji. 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. Za przyjęciem protokołu nr II głosowało 17 radnych. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA:17 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 
 
Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–stwierdził, że Rada przyjęła protokół z II sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego w okresie 
międzysesyjnym. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–poprosił Pana Adama Sperzyńskiego Starostę 
Rawickiego, o przedstawienie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
międzysesyjnym. 

Adam Sperzyński Starosta Rawicki-przedstawił sprawozdanie stanowiące załącznik nr 2 do 
protokołu. Ponadto przedstawił prezentację z bieżącej działalności powiatu w okresie 
międzysesyjnym, stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu.  

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady-podziękował i przeszedł do punktu kolejnego 
porządku obrad. 
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5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie 
wpłynęła żadna interpelacja.  

6. Przedstawienie Raportu i debata nad Raportem o stanie Powiatu Rawickiego za 2023 rok. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2024 r., poz. 107), zarząd powiatu co 
roku do 31 maja przedstawia radzie powiatu raport o stanie powiatu, który obejmuje 
podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację 
polityk, programów i strategii, uchwał rady powiatu. Uchwałą Nr 3/8/24 z dnia 29 maja 2024 r. 
Zarząd Powiatu przedstawił Wysokiej Radzie Raport o stanie Powiatu Rawickiego za 2023 rok. 
Został on również zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej powiatu, wraz z informacją skierowaną do mieszkańców powiatu odnośnie 
możliwości wzięcia udziału w debacie. Następnie poprosił Pana Adama Sperzyńskiego Starostę 
Rawickiego o przedstawienie Raportu. 

Adam Sperzyński Starosta Rawicki–powiedział, że Raport szczegółowo omówiony został na 
posiedzeniach komisji. Rok 2023 był bardzo intensywnym rokiem. Raport nawiązuje do 
poprzedniej Rady, Zarządu i Komisji. Rada obradowała na 12 sesjach, podjęła 79 uchwał 
natomiast Komisje odbyły 65 posiedzeń, Radni złożyli 8 interpelacji i zapytań. Zarząd Powiatu 
odbył 38 posiedzeń i podjął 222 uchwały. Jeśli chodzi o wykonanie budżetu to dochody i 
wydatki były rekordowe w historii powiatu. Raport ukazuje źródła przychodów oraz 
niewykorzystane środki. Rozchody to spłaty zobowiązań, porównanie zadłużenia, plany i ich 
wykonanie na dzień 1 stycznia 2023 oraz 31 grudnia 2023. Wskazuje także źródła dochodów w 
ujęciu kwotowym i procentowym, pokazuje plan i wykonanie wydatków oraz dynamikę 
wydatków majątkowych. Pokazano źródła pozyskania środków zewnętrznych, dzięki którym 
możliwe były najważniejsze przedsięwzięcia: modernizacja budynku głównego Szpitala 
Powiatowego, przebudowa i modernizacja dróg powiatowych, termomodernizacja budynku A 
w ZSPTCKU w Bojanowie, przebudowa drogi powiatowej nr 5474P Bojanowo-Sowiny odcinek 
Gołaszyn-Wydartowo Pierwsze, przebudowa drogi powiatowej nr 5487P Stwolno-Skrzyptowo 
na odcinku od miejscowości Zawady do miejscowości Dębionka, czy modernizacja sal 
gimnastycznych w Zespole Szkół Zawodowych oraz Zespole Szkół Przyrodniczo-Technicznych 
Centrum Kształcenia Ustawicznego w Bojanowie. W dokumencie tym znajdziemy dane 
edukacyjne, statystykę oświatową, wyniki matur w naszych szkołach. Podstawowym 
dokumentem strategicznym jest zaktualizowana Strategia Rozwoju Powiatu na lata 2020 – 
2030. Zawiera ona zadania, które Powiat realizuje. Z kolei w polityce prorodzinnej zawiera się 
Program przeciwdziałania przemocy oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie a także  

Powiatowy Program Działań na Rzecz Osób z Niepełnosprawnościami, które to programy 
realizowaliśmy. Bardzo istotnym i jednym z wielu jest Program Rozwoju Pieczy Zastępczej. Na 
naszym terenie działa Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza, która ma komplet dzieci, co 
pokazuje, iż na tego rodzaju usługi jest zapotrzebowanie. Wspieramy działania organizacji 
pozarządowych poprzez Program współpracy Powiatu Rawickiego z organizacjami 
pozarządowymi. Ponadto Raport odnosi się także do danych statystycznych Powiatowego 
Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności a także wydarzeń, uroczystości i imprez.    

Raport o stanie Powiatu Rawickiego za 2023 rok, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym w debacie nad raportem o stanie powiatu radni 
zabierają głos bez ograniczeń czasowych. Ponadto w debacie głos mogą zabierać mieszkańcy 
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powiatu, którzy złożyli pisemne zgłoszenie poparte podpisami, w powiecie do 100 000 
mieszkańców–co najmniej 150 osób. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym 
dzień, na który zwołana została sesja podczas której ma być przedstawiony raport o stanie 
powiatu. Powiedział, że do dnia 19 czerwca br. nie wpłynęło żadne zgłoszenie. Następnie 
otworzył debatę. 

Beata Pałka-Szydło Radna-powiedziała, że klub radnych Platformy Obywatelskiej składa się z 
nowo wybranych radnych, którzy nie mieli wpływu na tworzenie się budżetu. Po zapoznaniu 
się z uchwałą i wysłuchaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej klub podjął decyzję, iż 
udzieli jednogłośnie wotum zaufania i absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego na znak 
chęci współpracy na rzecz powiatu.     

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady-po latach związanych z covid i rozpoczęciem wojny 
na Ukrainie rok ubiegły był rokiem rozpędzania się i realizacji wszystkich inwestycji. Te 115 
mln zł w budżecie i wydatkowanie 122 mln pozwoliło na inwestycje w oświacie, czy Szpitalu. 
W dniu dzisiejszym będzie uroczyste otwarcie Oddziału Geriatrycznego, co jest zamknięciem 
pewnego etapu modernizacji. Pozostanie jeszcze etap modernizacji II pietra. Podziękował 
poprzedniemu Zarządowi Powiatu oraz jednostkom organizacyjnym, które miały wpływ na 
powstanie budżetu i jego realizację. Następnie przeszedł do punktu kolejnego porządku obrad.  

7. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Rawickiego wotum zaufania.  

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 
samorządzie powiatowym po zakończeniu debaty nad raportem o stanie powiatu, rada 
powiatu przeprowadza głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. Rada 
Powiatu uchwałę o udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania podejmuje bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady powiatu. Odczytał projekt uchwały a wobec nie 
wniesienia pytań i uwag do projektu uchwały przystąpiono do głosowania.  

 
W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych (ustawowy skład Rady: 17). 

Za przyjęciem Uchwały Nr III/20/24 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Rawickiego 
wotum zaufania głosowało 17 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA (17) 
 Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 

8. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 
Rawickiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Rawickiego za 2023 rok. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że Państwo radni zapoznali się ze 
sprawozdaniami finansowymi Powiatu Rawickiego oraz sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za 2023 rok. Materiały zostały rozpatrzone na posiedzeniach Komisji Rady oraz Zarządu. Nie 
zgłoszono do nich uwag ani wniosków. Następnie poprosił Pana Adama Sperzyńskiego 
Starostę Rawickiego o przedstawienie informacji do sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu Rawickiego za 2023 rok.   
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Adam Sperzyński Starosta Rawicki–powiedział, że był to dobry i dobrze zrealizowany budżet 
oraz wykonanie wydatków. Nie była to długa lista inwestycji ale była lista zadań 
strategicznych. Rada poprzedniej kadencji, jako zadanie strategiczne wskazała modernizację 
szpitala. Drugi etap modernizacji kosztował ok. 30 mln zł a modernizacja nie została jeszcze 
zakończona. Do zmodernizowania pozostało drugie i trzecie piętro.  Zakończenie procesu 
modernizacji ma  nastąpić do 2026 roku. Budynek Medycznego Studium Zawodowego 
przeszedł w ręce Marszałka Województwa Wielkopolskiego i obecnie przechodzi gruntowny 
remont. Obecnie realizujemy wiele środków, które pozyskaliśmy w roku ubiegłym. Z troską 
patrzymy na kolejne lata, pojawiły się zapowiedzi środków marszałkowskich oraz z KPO. W 
przyszłym tygodniu Pan Starosta weźmie udział w spotkaniu z Marszałkiem Województwa 
Wielkopolskiego. Patrząc na przychody w wysokości 19.060.665,31 zł to od Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych rozpoczęła się modernizacja szpitala. Pierwszą kwotę jaką 
otrzymaliśmy na modernizację szpitala to 8 mln zł. Dysponowaliśmy wolnymi środkami – 
8.150.000,00 zł, nadwyżką z lat ubiegłych 3.258.214,16 zł oraz przychodami z zaciągniętych 
pożyczek i kredytów 3.500.000,00 zł. Rozchody to spłata pożyczek i kredytów – 600.000,00 zł, 
wykup obligacji 700.000,00 zł. Na koniec 2023 roku zadłużenie wynosiło 10.350.000,00 zł i w 
stosunku do 2022 roku zwiększyło się o 2,2 mln zł. Plan dochodów na koniec roku wzrósł w 
stosunku do początku roku i cieszy tak wysokie wykonanie. Jeśli chodzi o źródła dochodów to 
nie zmieniają się wiele. Są zapowiedzi zmian w zakresie finansowania samorządów. 
Wykonanie wydatków. Ważnym zadaniem nie zmieniającym się od lat jest oświata, jak widać 
generuje ona określone koszty bieżące i majątkowe. Co ważne nie udaje jej się zbilansować. W 
budżecie są też inne wydatki nie mniej ważne a głównie poprzez inwestycje jesteśmy oceniani 
przez społeczeństwo, zwłaszcza poprzez inwestycje w infrastrukturze drogowej. Kwotę ponad 
40 mln zł udało się wydatkować na inwestycje w postaci trwałych nakładów, które ponieśliśmy 
w roku ubiegłym na infrastrukturę. Jeśli chodzi o pozyskane środki to najwyższą pozycję 
stanowi Polski Ład – 23.289.505,58 zł. Najważniejsze inwestycje i remonty 2023 to 
modernizacja Szpitala (30.000.000,00 zł), w sporym zakresie udało się realizować remonty 
dróg. Z pierwszej edycji Polskiego Ładu długość odcinków podzielono a gminy proporcjonalnie 
dokładały do długości modernizacji na swoim terenie. Ważna była termomodernizacja 
budynku głównego w ZSPT CKU w Bojanowie. Na zakończenie nawiązał do wydarzeń i 
uroczystości, jakie odbyły się w 2023 roku. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

W trakcie wypowiedzi Pana Starosty z sali posiedzeń wyszedł i powrócił Radny, Pan Radosław 
Osiecki. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–podziękował Panu Staroście i poprosił Panią Barbarę 
Nogę Skarbnika Powiatu o omówienie sprawozdań finansowych, sprawozdania z wykonania 
budżetu oraz informacji o stanie mienia Powiatu Rawickiego. 

Barbara Noga Skarbnik Powiatu–powiedziała, że dochody Powiatu za 2023 rok zostały 
wykonane w 99,80% planu, natomiast wydatki w 96,73% założonego planu.  
W 2023 roku Powiat realizował projekty dofinansowane ze środków unijnych i norweskich: 

1. „Budowa infrastruktury rowerowej jako alternatywny sposób komunikacji w ramach 
realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej na obszarze powiatu rawickiego etap II”, 

2. Modernizacja Sali gimnastycznej w Zespole Szkół Przyrodniczo-Technicznych Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Bojanowie i Sali gimnastycznej Zespołu Szkół Zawodowych w 
Rawiczu, 

3. Nowoczesne kształcenie zawodowe w Zespole Szkół Zawodowych w Rawiczu-bodźcem 
rozwoju gospodarczego południowej Wielkopolski, 
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4. Rozwijanie kompetencji językowych i psychospołecznych kadry ZSZ w Rawiczu, 
5. Cyfrowy Powiat, 
6. Powiat przekazał dotację do Urzędu Marszałkowskiego realizującego projekt finansowany 

ze środków unijnych: 
- "Wyposażenie środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich 

podmiotów leczniczych w narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie 
Elektronicznej Dokumentacji Medycznej oraz stworzenie sieci wymiany danych między 
podmiotami leczniczymi samorządu województwa”. 

Zrealizowane wydatki majątkowe stanowią 32,88% wydatków ogółem, dla porównania w 
2022 roku stanowiły 28,73%. 
Powiat Rawicki udzielił dotacji innym jednostkom należącym do sektora finansów publicznych 
na łączną kwotę 557.401,75 zł. Związane były one m.in. z utrzymaniem czystości dróg 
powiatowych, prowadzeniem biblioteki powiatowej, kursami zawodowymi uczniów, zwrot 
kosztów uczestnika warsztatów terapii zajęciowej, informatyzacja szpitala, dla Gminy Rawicz 
jako partnera realizowanych projektów drogowych. Powiat również udzielił dotacje 
jednostkom spoza sektora finansów publicznych m.in. na zadania z zakresu turystyki, oświaty, 
ochrony zdrowia, kultury, sportu, funkcjonowania warsztatów terapii zajęciowej, w łącznej 
kwocie 378.323,48 zł .  
Na koniec 2023 roku jednostki organizacyjne powiatu wykazały należności wymagalne m.in. 
czynsze, noclegi, holowanie pojazdów, kary za nieterminowe rejestrowanie pojazdów, opłaty 
za pobyt dzieci w pieczy zastępczej naliczone rodzicom biologicznym. Jednostki te podjęły 
działania windykacyjne zmierzające do wyegzekwowania tych należności.  
W 2023 roku spłacono raty dwóch kredytów oraz wyemitowane obligacje.  Na koniec roku 
zadłużenie powiatu wzrosło o kwotę 2 mln 200 tys. zł i wyniosło 10.350.000,00 zł, co 
stanowiło 8,94% wykonanych dochodów. Dla porównania na koniec 2022 roku wynosiło 
8,39% wykonanych dochodów. 
Mienie powiatu jest obecnie w dyspozycji 14 jednostek organizacyjnych powiatu i w 
porównaniu do 2022 roku zwiększyło swą wartość o 20.668.072,13 zł, głównie z tytułu 
przeprowadzonych inwestycji drogowych, wyposażeniu warsztatów szkolnych, przebudowie 
sal gimnastycznych, termomodernizacji budynku szkolnego i dokonanych zakupów 
inwestycyjnych. Część środków trwałych i wyposażenia została zlikwidowana bądź sprzedana. 
Powiat posiada służebność polegającą na korzystaniu z boiska sportowego w Bojanowie oraz 
prawo wieczystego użytkowania nieruchomości położonej w Gołaszynie. W 2023 roku powiat 
uzyskał z mienia dochody w kwocie 292.375,77 zł, m.in. z tytułu czynszów, złomowania 
pojazdów.  
Sprawozdanie finansowe składa się z bilansu z wykonania budżetu powiatu, z łącznego bilansu 
jednostek budżetowych, zestawienia zmian w funduszu, rachunku zysków i strat, oraz 
informacji dodatkowej do sprawozdania finansowego, które zostały sporządzone na 
podstawie sprawozdań szesnastu jednostek organizacyjnych powiatu. Celem sporządzenia 
sprawozdania finansowego jest rzetelne i jasne przedstawienie sytuacji majątkowej, 
finansowej oraz wyniku wykonania budżetu.  

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Powiatu Rawickiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 

Uchwała Nr SO-12/0954/144/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 18 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
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budżetu Powiatu Rawickiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego i objaśnieniami, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 
opinii Komisji o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok. W pierwszej kolejności Panią 
Barbarę Niwczyk Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Barbara Niwczyk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej–przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej 
wraz z wnioskiem Komisji w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok, załącznik nr 8 i 9 do protokołu. 

Roman Sidor Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju–przedstawił 
opinię Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju, załącznik nr 10 do protokołu. 

Katarzyna Frąckowiak Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa–przedstawiła 
opinię Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa, załącznik nr 11 do protokołu. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–podziękował i otworzył dyskusję. Powiedział, że 
inwestycje były finansowane z różnych funduszy. Zapytał, czy po zakończeniu inwestycji 
przyjeżdża komisja celem sprawdzenia prawidłowości wydatkowania, czy otrzymują od nas 
całkowite rozliczenie.  

Barbara Noga Skarbnik Powiatu-do tej pory nie było kontroli odnośnie środków norweskich, 
czy Polskiego Ładu. Natomiast przy realizacji modernizacji sal gimnastycznych do Polskiego 
Ładu powiat dokładał środki i w przypadku kontroli powiat będzie się rozliczał tylko do 
wysokości tych środków. W ramach funduszy norweskich powiat dołożył i dwa projekty 
realizowane były osobno. W ramach kontroli danej instytucji będzie pokazane co w ramach 
inwestycji było realizowane.     

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–odczytał projekt uchwały a wobec nie wniesienia 
pytań lub uwag do projektu uchwały przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych (ustawowy skład Rady: 17).  

Za przyjęciem Uchwały Nr III/21/24 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Powiatu Rawickiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Rawickiego za 
2023 rok głosowało 17 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA (17) 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 

9. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego z 
tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały Państwo radni 
otrzymali. Został on rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu.  
Nie zgłoszono do niego uwag i wniosków. Następnie poprosił Panią Barbarę Niwczyk – 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej–o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej  
w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego. 
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Barbara Niwczyk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej–powiedziała: Szanowni Państwo. 
Wniosek o udzielenie absolutorium pozwoliłam sobie odczytać w punkcie 8 porządku obrad 
wraz z opinią Komisji dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu. W związku z powyższym 
Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego.  

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                   
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Rawickiego 
w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Rawickiego z wykonania budżetu powiatu za 
2023 r. 

Uchwała Nr SO-12/0955/61/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 10 maja 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Rawickiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Rawickiego z 
wykonania budżetu powiatu za 2023 r., stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Wobec powyższego odczytał projekt uchwały. Przypomniał, że zgodnie z art. 30 ust. 1a ustawy 
z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym uchwałę w sprawie absolutorium rada 
powiatu podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Zapytał, czy są 
pytania lub uwagi do projektu uchwały, a wobec ich nie wniesienia przystąpiono do 
głosowania.  

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych (ustawowy skład Rady: 17). 

Za przyjęciem Uchwały Nr III/22/24 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Rawickiego z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok, głosowało 17 radnych, uchwała stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA (17) 
 Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–podziękował Radnym za jednomyślne głosowanie, 
pogratulował Panu Staroście a jednostkom organizacyjnym podziękował za realizację budżetu 
w roku 2023.  

Adam Sperzyński Starosta-podziękował wszystkim Radnym za jednomyślność w głosowaniu i 
zadeklarował chęć współpracy ze wszystkimi radnymi. Podziękował obecnym na sali Panu 
Wiesławowi Ceglarkowi i Panu Jackowi Gilewskiemu Członkom Zarządu poprzedniej kadencji 
za pracę. Podziękował Pani Skarbnik za ubiegłoroczną ciężką pracę a także kierownikom 
jednostek. 

Barbara Noga Skarbnik Powiatu-podziękowała kierownikom jednostek oraz księgowym za 
współpracę. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–dodał, że Pan Karol Junory Członek Zarządu 
poprzedniej kadencji z uwagi na obowiązki zawodowe nie mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji. 
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Wiesław Ceglarek-w imieniu poprzedniego Zarządu Powiatu podziękował Pani Skarbnik. 

Adam Sperzyński Starosta-na ręce Pani Pauliny Wolsztyniak Burmistrz Bojanowa w imieniu 
samorządu powiatowego złożył podziękowania włodarzom gmin licząc na dalszą owocną 
współpracę.  
 
Prowadzący obrady Pan Maciej Jagodziński zarządził przerwę od godz. 1045 do godz. 1100. 
 
Po wznowieniu posiedzenia w obradach uczestniczyło 17 radnych, co stanowi 100% 
ustawowego składu rady.   

10. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej  
Powiatu Rawickiego na lata 2024–2034.  

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali. 
Poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnik Powiatu o omówienie i odczytanie projektu uchwały. 

Barbara Noga Skarbnik Powiatu-w Wieloletniej Prognozie Finansowej dokonano zmiany w 
2024 roku. Dochody zwiększono o 403.943,99 zł, wydatki ogółem o 983.943,99 zł, przychody o 
580.000,00 zł. Dokonano zmian w trzech przedsięwzięciach: „Przebudowa drogi powiatowej w 
zakresie poprawy bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych na drodze powiatowej nr 5494P 
Dłoń-Poradów w miejscowości Szkaradowo"; „Przebudowa drogi powiatowej w zakresie 
poprawy bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych na drodze powiatowej nr 5496P Grąbkowo-
Jutrosin w miejscowości Grąbkowo”; „Modernizacja budynku głównego Szpitala Powiatowego 
w Rawiczu sp. z o.o. (…)". W związku z zakończeniem ww inwestycji umniejszono do wysokości 
wykonanych wydatków. Następnie odczytała projekt uchwały. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec 
ich niewniesienia przystąpiono do głosowania.           

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr III/23/24 
w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Powiatu Rawickiego na 
lata 2024–2034, głosowało 17 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA:17 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 

11. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany uchwały budżetowej na 2024 roku. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały radni otrzymali. 
Poprosił Panią Barbarę Nogę Skarbnik Powiatu o omówienie i odczytanie projektu uchwały. 

Barbara Noga Skarbnik Powiatu-zwiększono dochody o 403.943,99 zł, wydatki o 983.943,99 zł, 
przychody o 580.000,00 zł. Wnioski kierowników jednostek organizacyjnych szczegółowo 
zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. Po czym odczytała projekt uchwały. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–zapytał, czy są pytania do projektu uchwały a wobec 
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ich niewniesienia przystąpiono do głosowania.       

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr III/24/24 
w sprawie dokonania zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok, głosowało 17 radnych, uchwała 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA:17 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 

12. Podjęcie Uchwały w sprawie nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Osieku. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–projekt uchwały Radni otrzymali. Pani Ewa 
Szczepaniak Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie szczegółowo omówiła go na 
posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy są konieczne dodatkowe wyjaśnienia a wobec ich nie 
wniesienia odczytał projekt uchwały. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania lub uwagi a 
wobec nie wniesienia pytań lub uwag do projektu uchwały przystąpił do głosowania.                       

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych. 

Za przyjęciem Uchwały Nr III/25/24 
w sprawie nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Osieku, głosowało 17 radnych, uchwała 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA:17 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 

13. Podjęcie Uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu Rawickiego do prac 
w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Rawickiego. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 
Rawickiego została powołana w celu realizacji zadań Starosty w zakresie zwierzchnictwa nad 
powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach w zakresie 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Jej skład regulują zapisy w ustawie o 
samorządzie powiatowym. W związku z rozpoczęciem nowej kadencji Rady Powiatu 
Rawickiego, Pan Adam Sperzyński Starosta Rawicki pismem z dnia 23 maja br. wystąpił z 
prośbą o delegowanie dwóch radnych Rady Powiatu Rawickiego do prac w ww Komisji. 
Wysoka Rado, na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady zaproponowano kandydatury radnych 
Panów Romana Sidora i Sławomira Gwizdka, którzy wyrazili zgodę. Następnie odczytał projekt 
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uchwały po czym zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały a wobec ich nie 
wniesienia przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.  
Za przyjęciem Uchwały Nr III/26/24 
w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu Rawickiego do prac w Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku Powiatu Rawickiego, głosowało 17 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
ZA:17 
Barbara Bogacka-Gancarczyk, Katarzyna Frąckowiak, Marek Glura, Sławomir Gwizdek, Maciej 
Jagodzinski, Grażyna Kośmider, Wiesław Krzyżosiak, Ireneusz Młynek, Jakub Moryson, Barbara 
Niwczyk, Radosław Osiecki, Beata Pałka-Szydło, Piotr Popielas, Krzysztof Przybył, Roman Sidor, 
Adam Sperzyński, Szymon Węcłaś. 

14. Wolne głosy i wnioski.  

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady–zapytał, czy poza tematyką dzisiejszego posiedzenia 
radni mają inne pytania lub uwagi. Radni nie wnieśli pytań. Powiedział, że o terminie kolejnej 
sesji Państwo Radni zostaną poinformowani.  

15. Zakończenie. 

Maciej Jagodziński Przewodniczący Rady – zamknął III sesję Rady Powiatu Rawickiego.  

 

Przewodniczący Rady 

protokołowała:        (-) Maciej Jagodziński 
podinspektor                     

(-) Zofia Rogala 


